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EDITORIAL

It is my greatest pleasure to 
welcome you to this, the first issue 
of the Rule of Law and Anti-
Corruption Journal.

It is my sincere hope that, with 
the publication of the first issue 
of  the Rule of Law and Anti-
Corruption Journal, we are able to 

assure future generations that in order to exist in a world built on 
alliance rather than conflict, in a world that seeks to promote and 
uphold the values of good governance, all of us, whether we are 
individuals, groups and nations, can and shall restore confidence 
in our global system and strive to create a better world for all 
humanity. With that in mind, the Rule of Law and Anti-Corruption 
Centre are proud to present to the reader the first issue of the Rule 
of Law and Anti-Corruption Journal.

This journal is the first, and currently the only journal dealing 
specifically with the rule of law and the fight against corruption. It is 
an international journal in this unique field, thus provides a platform 
for all experts and academics involved in this field, through which 
they can share new knowledge and build upon each other’s efforts.

The Journal of Rule of law and Anti-Corruption Center is 
biannual and bilingual, and it publishes original articles on all 
aspects of anti-corruption. These include works on the rule of law, 
civil society engagement, resource management, the justice 
sector, legal system comparisons, sports, finance, interrogations, 
investigations and complex cross-border issues.

This journal is an incubator for all physical and digital content 
related to subjects and studies of the rule of law and the fight 
against corruption in the world; this makes it unique among other 
journals in the field. The team responsible for the journal is proud 
of this achievement, as it represents a practical step towards 
serving humanity, recognizing the importance of achieving justice, 
ensuring the development of effective solutions to counter 
corruption in all its forms, and enhancing the ability of society to 
cope with the rapid developments in this field.

The Rule of Law and Anti-Corruption Journal, therefore, serves 
as a line of communication between specialists and experts, 
making it possible to extract the most value from the research and 
studies that fall under the remit of this crucial field.

In conclusion, I would like to extend my sincere thanks and 
appreciation to all those who contributed to bringing this scientific 
work to life, and to those who contributed to the concept, the 
materials, the editing, the review and the final creation. In addition, 
I would like to thank the members of the editorial board and the 
researchers who participated to provide the journal with their 
studies and research.
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افتتاحية العدد بقلم رئيس التحرير

بسم الله الرحمن الرحيم
عزيزي القارئ.. أحييكم أطيب تحية.

القادمة  ان أؤكد للأجيال  البداية  أود في 
نعزز  مترابط،  عالم  في  نكون  لن  بأننا 
اذا  الا  ونصونه،  الرشيد  الحكم  قيم 
ودول  وجماعات  أفراد  جميعا،  استطعنا 
أفضل  عالم  وإيجاد  الثقة  استعادة 

للجميع، فإدراكا منا بحقيقة ان عمل اليوم هو أساس المستقبل، وان العلم 
المكتوب هو الإرث الخالد وذلك بعد مشوار طويل من معترك الحياة العملية.

وايمانا بأهمية توافر مجلات علمية محكمة في مجال حكم القانون ومكافحة 
الفساد، حيث أن المجلات من هذا القبيل تعد في غاية الندرة.

ومكافحة  القانون  حكم  مركز  )مجلة  من  ل  الأوَّ العددُ  للقارئ  نقدم  بأن  نفخر 
الفساد( ، حيث تعتبر مجلة حكم القانون ومكافحة الفساد المجلة الأولى من 
نوعها والوحيدة التي تناولت على وجه التحديد قضايا حكم القانون ومكافحة 
الفساد، فهي أول مجلة محكمة دوليا في هذا المجال الفريد من نوعه، وبذلك 

تعتبر منصة لجميع الخبراء و الأكاديميين المعنيين في هذا المجال.
اللغة. تنشر  ثنائية  النصف سنوية/  الفساد  لقانون ومكافحة  ان مجلة حكم 
ذلك  في  )بما  الفساد  بمكافحة  المتعلقة  الجوانب  جميع  عن  أصلية  مقالات 
سيادة القانون، والمشاركة في المجتمع المدني، وإدارة الموارد، وقطاع العدالة، 
ومقارنات النظم القانونية، والرياضة، والمالية، والاستجواب والقضايا المعقدة 

العابرة للحدود(.

المتعلقة  والرقمية  المادية  المحتويات  لكافة  حاضنة  المجلة  هذه  تمثل 
الى  ادى  العالم مما  الفساد في  القانون ومكافحة  بمواضيع ودراسات سيادة 
إكسابها صبغة التميز عن المجلات العلمية والأخرى في التخصص على ندرتها.
خطوة  يشكل  الذي  المثمر  الإنجاز  بهذا  فخور  العمل  فريق  أن  المؤكد  ومن 
عملية نحو خدمة البشرية، إدراكاً لأهمية تحقيق العدالة، والحرص على تطوير 
المجتمع  الفساد بكافة صوره، وتعزيز قدرة  آفة  الناجعة في مواجهة  الحلول 

على مواكبة التطورات السريعة التي يشهدها هذا المجال.
بين  للتواصل  مجالا  الفساد  ومكافحة  القانون  حكم  مركز  مجلة  تضيف 
البحوث  من  القصوى  الاستفادة  يتيح  مما  الخبرات،  وأصحاب  المتخصصين 

والدراسات التي تندرج تحت مظلة هذا المجال بمفهومه العلمي الواسع.
و يطيب لي في الختام أن أقدم خالص الشكر و التقدير لجميع الذين أسهموا 
في  إسهام  لهم  كان  من  و  الوجود،  حيز  إلى  العلمي  العمل  إخراج هذا  في 
الفكرة و المادة العلمية و التحرير و المراجعة و الإخراج النهائي، و أعضاء هيئة 

التحرير ، و الباحثين الذين شاركوا بتزويد المجلة بدراساتهم و بحوثهم.
وفقنا الله وإياكم أصوب العمل واخلصه

والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته

رئيس التحرير ،،

د.علي بن فطيس المري


